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"תרומתכם חשובה לנו מאוד, כל תרומה תתקבל בברכה"

הקרן להפצת תורת ברסלב
toratbreslev@gmail.com :דוא“ל

חדש!
הדיסק הנפלא - חדש מלא ישן
כמו כן ניתן להשיג את סדרת התפילות

”תפילה לעני“ לחגי השנה
וכן לקט תפילות ובקשות בכריכה עבה ודקה
וכן דיסקים לשמיעה ולצפיה בטל. 02-9666754

“ולדבקה בו” 

“ולדבקה בו” אומר רש’’י: )י”א, כ”ב( “והלא אש אוכלה הוא, אלא הדבק בתלמידים ובחכמים ומעלה אני עליך 
כאילו נדבקת בו.“ 

להדבק  צריך  ישיבות  בכל הראשי  בכל האדמורים  הצדיקים  בכל  להאמין  צריך  ראשון,  דבר  רבינו  אומר 
בכולם! להאמין בכולם, להחזיק מכולם, לאהוב את כולם. לכל יהודי ויהודי יש נקודה של יראת שמים מה 
שאין בחבירו, אחד מתפלל יותר טוב, אחד יש לו יותר קדושה, אחד עושה יותר חסד, אחד יותר למדן יותר 
מבין יותר מעמיק, וכשאתה מאמין בכולם, נדבק בכולם, מעריץ את כולם, אתה זוכה לקיים מצוות עשה של 

“ובו תדבק”. 
אדם צריך לראות את כל המעלות האין סופיות של כל גדולי התורה,של כל גדולי ישראל מכל הדורות, בפרט 
בדור הזה, צריך כל הזמן להתקשר ולהתכלל בכל צדיקי הדור, כולם כשרים, כולם שומרים על הצניעות 
בעם ישראל, על הקדושה. הרבי רוצה שנאהב אותם אהבת נפש, כל אדמו”ר כל רב מקיים קהילה, מחזיר 
בתשובה, שומר על החינוך על הטהרה, ה’ אוהב אותם! הצדיקים של עכשיו הם יקרים! הם שומרים על 

חומת הדת, על חומת התורה, וצריך לאהוב אותם להתקשר אליהם, כי הם השליחים של ה’.
אם דברת על קבוצה בעם ישראל על איזשהו יהודי, אז גמרנו! הפסדת את הכל! הפסדת את הקדושה הכל 
הפסדת. אם אתה מאמין שיש ה’ אז איך אתה יכול לדבר על מי שה’ אוהב אותו? ה’ אוהב את כל הצדיקים, 
ה’ אוהב את כל עמו ישראל! אתה חושב שעם ישראל זה רק 10 אנשים שאתה אוהב? ה’ אוהב את כולם! 
אתה יודע מה הפירוש לדבר על מי שה’ אוהב אותו? ה’ אוהב את כולם אז אתה צריך גם לאהוב את כולם. אם 
אתה צוחק על חסידות אחרת, תדע זה לא ברסלב! ברסלב זה לא לדבר על אף אחד, לא לצחוק על אף אחד, 
ברסלב זה לאהוב את כולם. וכי ברסלב זה חסידות שלך? חסידות פרטית שלך? אתה חושב שאתה מבין 
מה זה ברסלב? ברסלב זה להיפך! להאמין בכולם, בכל הצדיקים, בכל החסידויות, בכל הרבנים, בכל ראשי 
הישיבות, בכל יהודי ויהודי, ברסלב זה לדעת שאני יהודי הכי פשוט, והכי שפל, ואני שמח שאני מחובר 

לצדיק שעושה תיקון בשורש הנשמות, ומקווה להחזיק מעמד 120 שנה אצל הצדיק הזה.
מסביר הרבי בתורה יז’ שאפשר כל יום להכתיר את הקב’’ה. “כל יהודי זה יהלום בכתר של הקב”ה”, וכשאנחנו 
פוסלים יהודי, מדברים על יהודי, אפילו כחתיכת הציפורן, אנחנו ממעטים בכתר של הקב’’ה, אנחנו ממעטים 
ביהלומים שנמצאים בכתר של הקב’’ה, אנחנו מבזים את הכתר של הקב’’ה. וכשמחפשים מעלה בכל יהודי 
ומוצאים נקודה טובה בכל יהודי אנחנו בונים כתר חדש לקב’’ה, כי כל יהודי הוא יהלום בכתר של ה’, כל 

יהלום כל נקודה טובה, כל מעלה שאתה מוצא בכל יהודי אתה משבץ את הכתר של ה’ בעוד יהלומים.
אומר הנועם אלימלך )פרשת דברים( - יש עולם בשמים שנקרא “כל ישראל” וכל יהודי צריך להכלל במקום 
הזה. כי אין אדם שלא חוטא, ולא פוגם בעיניים ולא פוגם בידיים וכו’... אבל אם הוא נכלל “בכל ישראל” בכל 
יהודי ובפרט בכל הצדיקים של עם ישראל אז נמחלים לו כל העוונות. אתה צריך להכלל בכל עם ישראל 
לאהוב את כולם, לאהוב כל יהודי, ושלא יהיה לך שום טענה על שום יהודי, אפילו זה שחולק עליך, אפילו 
זה שמבזה אותך אסור שיהיה לך שום הרהור עליו שום הקפדה עליו, אם אתה נכלל בכל יהודי ויהודי אתה 

עולה למקום שנקרא “כל ישראל” ובאותו רגע נמחלים לך כל העוונות. 

ל עוֹלָם,  רִבּוֹנוֹ שֶׁ

זכיני להתכלל 

בכל נשמות עמך 

בית ישראל, עד 

אשר יבוא לציון 

גואל ואזכה לשבץ 

בכתר מלך מלכי 

המלכים, כל אבן 

חן בני מלכים, עד 

אשר כתר אותיות 

הדברים, יתעופף 

גם אל עמים 

ונוכרים, יחדור 

לליבם ויגייר 

גרים. כי ישראל, 

אורייתא וקודשא 

בריך הוא אחד, 

וכשנעשה ישראל 

גוי אחד, איש 

ברעהו נכללים, 

בי”ג מידות של 

רחמים מתכללים.



 

הוא רבינו - מקור חכמהפרפראות לתורה

אצל יוסף הצדיק, היו שבע שנות שובע ואחר כך באו שבע 
שנות רעב, וכל הענין של יוסף הצדיק שהוא ידע לפתור נכון 
את החלום ולאסוף תבואה בשנות השובע לשנות הרעב, וזה 
בעצם סמל לכל מה שאדם עושה כל יום בחיים. כל אדם 
ובריאות, אפילו שיש  צעיר שנמצא בתקופות של רעננות 
זה  ולאף אחד  ובעיות,  בודאי לכל אחד קצת התמודדויות 
לא הולך חלק, אבל בסך הכל יש שנים צעירות שהן שנים 
מלאות תקוה ושמחה. ומה שאומר רבי נתן לכל יהודי הוא 
שתקבץ מהטוב שיש לך, מהשנים הטובות שיש לך, שאתה 
רענן ואתה שמח ויש לך הצלחה וכו׳. תקבץ ותשמור בתוך 
נשמתך ערכים, זכויות, דברים כאלה שהם יתנו לך כוחות 
ואז פתאום  בנסיון  לכל החיים בהמשך, שכשאתה תעמוד 
ה’,  עם  לדבר  כך  כל  תוכל  ולא  להתפלל  כך  כל  תוכל  לא 
ואולי לא תרגיש כל כך טוב, כי יש כל מיני דברים בחיים 
עלינו,  יעבור  מה  לדעת  ואי אפשר  אדם,  בן  על  שעוברים 
אבל אם אתה קיבצת בשנים הטובות שלך ואספת כל מיני 
דברים נפלאים, אם זה לימוד, אם זה מעשים טובים, אם זה 

לקבץ את הטוב
ה׳. אם אתה  שמחה, הכל כדי למלא את הנפש בקשר עם 
שנות  את  ניצלת  שאתה  נקרא  זה  ה׳  עם  הקשר  את  בנית 
השובע שלך בשביל לצבור כוחות לשנים אחרות, כשפתאום 
אדם נופל לעצבות, פתאום הוא לא יכול להתרכז בתפילה, 
פתאום אדם אין לו כוח לשום דבר. לכן בזמנים שאתה כן 
יכול, אז אל תוותר, אל תחשוב עכשיו אני מסתדר, אני לא 
אין  השם  ברוך  אני  כי  התהילים,  את  עכשיו  צריך  בדיוק 
תוותר,  אל  בסדר,  אני  השם  ברוך  בבית,  חולה  מישהו  לי 
תקבץ ותקבץ, אם אין לך זמן להתפלל, אין לך זמן לעשות 
מעשים, אז יש לך מחשבה, תשמור את המחשבה, תקדש 
לקב”ה,  קן  מוחך,  ובתוך  לבך  בתוך  קן,  לך  תבנה  אותה, 
שיהיה לך משכן לקב”ה, ולמשכן הזה כל פעם תוסיף לו עוד 
ותקשט אותו עוד, ותבנה אותו עוד במשך השנים הטובות 
שיש לך. אם פעם תהיה איזושהי בעיה, אז יהיה לך מאיפה 
לקחת, מאיפה לקחת כוחות, מאיפה לקחת הבנות, מאיפה 
לקחת שכלים, ומודעות, דברים כאלה שהם בעצם מסילות 

בלבבך, מסילות אל מקור החיים”.

הידיעה שיש לנו רבי חי וקיים

“ולמדתם אתם )את דברי התורה( את בניכם לדבר בם...
פעם התכנסו בביתו של ה”חזון איש” כמה רבנים ועסקנים, כדי להתיעץ עם הגאון המארח, 
על  נלהב  משא  הנאספים  באזני  השמיע  איש”  ה”חזון  ברק.  בבני  דחופים  חינוך  בעניני 
מסירות הנפש הדרושה למען הצלת ילדי ישראל לתורה וליראת שמים, ובין השאר סיפר 
את המעשה הבא: יהודי אחד בא פעם אל ה”חפץ חיים” זצ”ל, וביקש מאותו גאון וצדיק 
ברכה, שיצליח בחינוך בניו ובנותיו. השיב לו ה”חפץ חיים”: כלום )האם( עולה על דעתך, 
שתצליח לחנך כראוי את ילדיך על-ידי ברכה?! עליך למכור כל מה שיש לך בבית, ואל 
תחוס אפילו על הכר שמתחת לראשך. ובכסף שתשיג מן הקונים – שכר מלמד מומחה 
וירא-שמים לילדיך, וזו היא הערובה היחידה להצליח בחינוך הילדים, היקרים לנו מכל 

דבר שבעולם... )בני ציון(

“וקשרתם אתם לאות על ידכם והיו לטוטפת בין ביניכם”
הצדיק ר’ לוי יצחק מברדיצ׳וב ראה פעם יהודי אחד מפשוטי העם, שנשמטו לו התפילין של ראש בגמר 
התפילה, וכמעט נפלו לארץ. אולם אותו יהודי גילה זריזות, בתפיסת התפילין בעודן באויר, ומיד החל 
מנשקן בלהיטות ובשמחה רבה. נשא ר’ לוי יצחק את שתי ידיו כלפי מעלה, וקרא בהתרגשות: רבונו של 
עולם! הרי גם אתה כביכול מניח תפילין, כפי שהורו לנו חכמינו הקדמונים: “תפילין דמרי עלמא, מה 
כתיב בהו? )התפילין של רבון העולמים, מה כתוב בהן?( - ”ומי כעמך ישראל, גוי אחד בארץ” )ברכות 
אתה  וכיצד  לארץ.  נפלו   - ישראל  תפארת  עטרת   - שלך  שהתפילין  בשנים,  רבות  זה  והנה  ע”א(.  ר’, 
רואה “תפיליך” )ישראל(, נתונים ללעג ולקלס, כשהם נרדפים ונרמסים בגלות המרה כטיט חוצות, והנך 
מחשה )שותק(?! הלא תעשה, רבונו של עולם, לישראל – “תפיליך” - מה שעשה זה עתה יהודי פשוט 

זה לתפילין שלו... )בני ציון(

לומדים בספריו  וצדיקים מכל החוגים  ובכל העדות,  נלמדים בכל העולם  רבינו  וספרי  כביכול,  ומשגשגת  פורחת  בשעה שחסידות ברסלב 
ז”ל ומחדשים בהם חידושים נפלאים, הולכת ומתעלמת הידיעה אותה השתדל מוהרנ”ת בכל כוחו להנחילה לנו, ואותה ניסו ללמדנו גם כל 
הצדיקים ממשיכי דרכו בכל הדורות מאז ועד היום - הידיעה שיש לנו רבי חי וקיים, איש חי באמת אשר הוא עצמו - הוא הוא הנחמה של כל 
אחד ואחד מישראל. הוא הרבי אשר כל עבודתנו, כל מאויינו וכל מאמצינו הם רק לגלות את אורו הנערב והנעלם כדי שיוכל כל אחד לקבל 

ממנו את הטובה אשר כבר חפר והכין לכל נשמה ונשמה באשר היא שם, “הוא ראש בני ישראל, הוא איש חי - נחל נבע מקור חכמה”.
במכתביו אשר שם היה באפשרותו לגלות מעט מגדולת רבינו הקדוש, מרבה מוהרנ”ת לעורר אותנו להתקשר בפנימיות נפשנו אל הרבי מחדש 
בכל פעם, ומדבר קצת יותר בגילוי על עוצם הטובה והישועה הנפלאה אשר זכינו לה בהתגלות אורו של רבינו הקדוש בדורותינו אלו, ומעורר 

אותנו להתחדש בזה מחדש לגמרי, כמו שהוא כותב במכתב מפרשת שמיני תקצ”ט: 
רִיּוֹת  בִיל טוֹבוֹת הָעִקָּ שְׁ כָל עֵת בִּ ר מָסַר נַפְשׁוֹ בְּ דוֹל קָדוֹשׁ וְנוֹרָא מְאד מְאד,  אֲשֶׁ יק גָּ הָיָה זֶה סָמוּךְ צַדִּ מַע אֲמָרַי מֵחָדָשׁ, וְתֵדַע שֶׁ ה הַט אָזְנְךָ וּשְׁ וְעַתָּ
גָתוֹ הָעֲצוּמָה  נִפְלְאוֹתָיו וְהַשָּׂ רָאֵל עַם קָדוֹשׁ, וְהוּא בְּ ר הָרַחֲמָנוּת עַל יִשְׂ ה עִקַּ זֶּ עֵצוֹת נִפְלָאוֹת וְנוֹרָאוֹת וְכוּ’. שֶׁ רָאֵל לְהַחֲזִירָם לְמוּטָב בְּ לְרַחֵם עֲל יִשְׂ
זֶה, וּבִלְבּוּלִים  שׁ לוֹ יֵצֶר הָרָע כָּ יֵּ לְאָכִים מֵחֲמַת שֶׁ בהַּ  מִמַּ הוּא גָּ ר מַעֲלַת הָאָדָם שֶׁ י זֶה עִקַּ כָל יוֹם וכו’ כִּ ק עַצְמוֹ בְּ ה וִיחַזֵּ רְאֵלִי יְחַיֶּ שְׂ אִישׁ הַיִּ הוֹדִיעַ לָנוּ שֶׁ
נוּעָה וּתְנוּעָה טוֹבָה  ל תְּ רַךְ כָּ עֵינָיו יִתְבָּ ן יָקָר בְּ רְנָסָה וְכוּ’ וְכוּ’.  עַל כֵּ ת הַפַּ קָרִים וְהַטְעָיוֹת וּבִלְבּוּלִים וְטִרְדַּ לֵא שְׁ מָּ זֶה שֶׁ תוֹךְ עוֹלָם כָּ ה, וְהוּא בְּ אֵלֶּ כָּ
ה לָאֵל יֵשׁ וָיֵשׁ לָנוּ עַל מִי לִסְמךְ, זִכְרוּ זאת  הִלָּ ים, תְּ דוֹשִׁ קֵנִים הַקְּ זְּ בַּ ל זָקֵן שֶׁ כחוֹ שֶׁ מְחָתֵנוּ הוּא בְּ ל חַיּוּתֵינוּ וְתִקְוָתֵנוּ וְשִׂ ם כָּ לָּ ם וְעַל כֻּ לָּ וְכוּ’, וְעַל כֻּ
נוֹרָאוֹת  תּוֹרוֹת  ה  לָּ גִּ שֶׁ ן  כֵּ שֶׁ וְכָל  ן  כֵּ שֶׁ ל  מִכָּ ינוּ.  יֵּ דַּ רָה”,  “אֲזַמְּ הַזּאת  הַתּוֹרָה  א  אֶלָּ ה  לָּ גִּ לא  אִלְמָלֵא  נוּ.  עִמָּ ה  עָשָׂ ר  אֲשֶׁ ל  כָּ אֶת  קוּ  וְהִתְחַזְּ שׁוּ  וְהִתְאוֹשְׁ
י עֲדַיִן  דוֹשׁוֹת וְהַנּוֹרָאוֹת. כִּ עֻלּוֹתָיו הַקְּ ל פְּ נָתֵנוּ עַל יְדֵי כָּ ְ הִתְחִיל לַהֲקִיצֵנוּ  מִשּׁ ֶ אי יִגְמר מַה שּׁ ה וּבְוַדַּ ה וְכָאֵלֶּ אֵלֶּ יחוֹת קְדוֹשׁוֹת כָּ יּוֹת נִפְלָאוֹת וְשִׂ וּמַעֲשִׂ

לָל וכו’ ר לוּלֵא זאת לא הָיוּ לָנוּ שׁוּם  קִיּוּם כְּ יקִים שׁוֹכְנֵי עָפָר, אֲשֶׁ דִּ ל הַצַּ ל עָלֵינוּ עִם כָּ לֵּ עוֹמֵד וּמִתְפַּ
ויום שעובר, מתגברת ההעלמה על הנחמה הגדולה הזו להסתירה - לא רק בטבעיות עסקי העולם שמחשיכים את  יום  כבר אז, ומאז בכל 
העיניים לגמרי, אלא אפילו בחידושי תורה, ואפילו בחידושים המתחדשים בתורת רבינו בעצמה, גם שם מתכסה ונעלמת האש הגדולה של 
הצדיק אשר חי בקרבינו בדרך נעלמה, אשר בחר להסתלק מן העולם ולרפא את נפשותינו כשהוא נעלם מעינינו. וכל כך גוברת ההעלמה בכל 
יום ובכל דור עד שר’ אברהם בר’ נחמן באחד ממכתביו מתבטא בכאב לבו: “כפי בקיאותי ברובם מאנשי שלומנו שגם הם אין להם זכיה לידע 

מאור הגנוז והצפון מוהר”ן זצוק”ל...” עד היכן עד היכן גברה והגיעה ההעלמה!
ועתה בדור הזה נפלה החובה עלינו לדבר מרבינו ולהודיע כל אחד ואחד לכל מי שאזנו פתוחה לשמוע, שיש רבי אמיתי בעולם, לספר בכל 
עת בינינו לבין עצמנו ולאחינו בני ישראל הקרובים אלינו מכל אשר עשה ופעל הרבי הזה בשביל כל אחד ואחד מאיתנו, ועדיין הוא פועל, 
ועדיין הוא עושה, וזו נחמתנו בכל מה שעובר עלינו. לספר מחייו אשר חי, מהנסיעות שנסע, מהמאורעות שארעו לאנשיו והמקורבים אליו 
ומהמעשיות שהיו סביב השיחות והתורות שגילה ושבהם אנו עוסקים תדיר. כי מעשיות אלו מכניסים את אהבת הצדיק בליבנו ומגלים את אורו 
מְחָתֵנוּ כדברי מוהרנ”ת הנ”ל. וגם ר’ לוי יצחק ז”ל שהוא ראש וראשון למעתיקי  ל חַיּוּתֵינוּ וְתִקְוָתֵנוּ וְשִׂ שמאיר גם היום ועכשיו מחדש, והוא כָּ
השמועה מאומן לארץ ישראל כותב )תמימי דרך ס”ג(: “כשבאתי לאומן בחור בן שבע עשרה שנה הייתי, וראיתי הרבה זקנים שהכירו את 
מוהרנ”ת זצ”ל, אפילו בימי הזקנה שלהם כל החיות שלהם היה לדבר מרבינו ז”ל, כי אין דבר גדול מזה”. ולא לחינם נקרא רביז”ל על שם הנחמה, 

כי הוא חיינו והוא מנחמנו והוא נחמתנו על כל מה שעובר עלינו.

“והיה עקב תשמעון את 
המשפטים האלה...“ )ז’ יב’(

אומר  מדוע  ישראל,  חכמי  שואלים 
את  תשמעון  עקב  “והיה  הכתוב: 
בקיצור  אמר  ולא  האלה”,  המשפטים 
האלה”  המשפטים  את  תשמעון  “אם 
כמו שכתוב במקום אחר “אם בחקותי 
תלכו”? אומר על כך ה”ישמח ישראל”: 
אם   - לקיימן  טורח  שיש  מצוות  יש 
בעניין הממון שצריך לפזר עליהן )כגון 
צדקה  ואתרוג,  לולב  ותפילין,  ציצית 
הזמן  בעניין  ואם  וכו’(,  הבן  ופדיון 
ותלמוד  תפילה  )כגון  לבטל  שצריך 
תורה, ברכת המזון וכדומה(, או טרחה 
ממש שצריך לטרוח עליהן )כגון עשית 
לתלמוד  הבנים  גידול  מצה,  סוכה, 
תורה(. וזהו שאמר הכתוב: “והיה עקב” 
- ואומרים חז”ל: אין “והיה”, אלא לשון 
ורצה  סוף.  לשון  הוא  ו”עקב”  שמחה, 
אף-על-פי  כי  בכך,  לנו  לרמז  הכתוב 
המצות  בעשית  טרחה  לאדם  שיש 
בעולם הזה, מכל מקום תהיה לו שמחה 
שאמרו  וכמו  הבא,  בעולם  לבסוף, 
חכמינו )אבות ד’ יז’(: “יפה שעה אחת 
חיי  מכל  הבא,  בעולם  קורת-רוח  של 

העולם הזה”. )בני ציון(


